
 

 

Vprašanje: 

 

Lep pozdrav! 

Pred tednom dni je vladajoča koalicija v soboškem mestnem svetu sprejela proračun MO MS 

za leto 2019. V njem je tudi 250 tisoč evrov "težka" postavka za stroške ob 100 letnici 

pridružitve Prekmurja k matični državi SHS. Gre sicer le za proračunsko postavko, vir 

sredstev pa je v državnem proračunu. 

Zanima me, kako in na kak način se bodo delila sredstva? Vem sicer, da naj bi v okviru 

odbora, ki ga vodi zadnji predsednik komunistične partije Slovenije Milan Kučan, imeli na 

tapeti 71 projektov od katerih naj bi 20 projektov bilo izločenih iz financiranja. Kako bo  torej 

"tehnično" potekalo deljenje denarja? 

Bo to vse v rokah šefa "izvršilnega" odbora Marjana Šiftarja, bo denar deljen na osnovi 

javnega razpisa ali povabila k oddaji ponudbe. 

Koliko od teh 250 tisoč evrov bo končalo v Ljubljani kot "strošek" poimenovanja enega od 

trgov po Prekmurju? 

Koliko bo iz teh 250 tisoč evrov deležna Katoliška škofija Murska Sobota za njen del 

projektov,ki jih pripravlja ob 100 letnici? 

Na kak način se bo izbral scenosled svečanosti ob 100 letnici, na kak način opravljen "nabor" 

izvajalcev.... 

Predvsem pa želim jasen odgovor, kako je lahko odbor na čelu z Milanom Kučanom za 

svečanega govorca na proslavi "določili" PV Marjana Šarca in ne predsednika Republike 

Boruta Pahorja. Morda zato, ker se Pahor vsa leta udeležuje lokalnih proslav ob priključitvi in 

se vselej pokloni spominu na Jožef Klekla. Na takšnem dogodku bi moral kot svečani govorec 

nastopiti suveren države in to je PR!!! 

Pričakujem odgovore! 

Hvala! 

Boris Cipot 

http://vfokusu.com/ 

 

 

 

Odgovor: 

 

Svet pomurske razvojne regije, ki ga sestavljajo župani vseh pomurskih občin se je 

na pobudo Mestne občine Murska Sobota marca 2017 seznanil z aktivnostmi 

priprave na obeležitev 100-letnice, pozval je vse občine, da pripravijo pisne predloge 

za vključitev v program obeleževanja jubileja ter zadolžil MOMS, da do nadaljnjega 

vodi koordinacijo. Junija 2017 je svet regije imenoval odbor za pripravo aktivnosti za 

obeležitev 100. obletnice priključitve.  

 

Mestna občina Murska Sobota je s tem sklepom dobila pooblastilo in nalogo, da vodi 

koordinacijo za pripravo programa obeležitve jubileja ter koordinacijo dela 

imenovanega odbora.  

 

http://vfokusu.com/


 

 

Odbor je oblikoval koncept obeleževanja, ki ga je razširil na celotno jubilejno leto 

2019 in na celotno Slovenijo. Želel je, da to ne bi bil enkratni dogodek, omejen zgolj 

na državno proslavo, ampak da se tekom celega leta odvijajo aktivnosti, ki bi v 

zavesti Slovencev utrdile zavedanje o pomembnosti odločitve, sprejete na mirovni 

konferenci v Parizu. Prav tako je bila sprejeta usmeritev, da obeleževanje ne bo 

namenjeno predvsem zgodovini, ki je lahko boleča za pripadnike v Prekmurju živeče 

madžarske narodne skupnosti, ampak afirmaciji Prekmurja kot območja, na katerem 

vse od takrat živijo v medsebojnem razumevanju in spoštovanju drug z drugim 

pripadniki večinsko slovenskega naroda, pripadniki Madžarov, Hrvatov, Romov, 

nekoč tudi Judov in Nemcev, ki vsi razvijajo svoje kulturne in civilizacijske tradicije ter 

izpovedujejo različne kulturne in verske identitete. Obeležitev stoletnice želimo 

predstaviti kot priložnost za afirmacijo te svojevrstne prekmurske multikulturne 

družbe, kar je v sodobnem svetu, ki se poskuša odreči temu civilizacijskemu 

dosežku, posebej dragoceno. Pokazati želimo tudi razvoj, ki ga je Prekmurje doživelo 

v teh letih. 

 

Na podlagi takšnih izhodišč je bil v okviru iniciativnega odbora ob sodelovanju 

številnih kulturnih, znanstvenih in izobraževalnih institucij, ustanov civilne družbe, 

gospodarskih organizacij, ministrstev in občin, pripravljen program aktivnosti, ki ga je 

marca 2018 potrdil Svet pomurske razvojne regije. V odboru sodelujejo - že v 

pripravah programa in na sejah odbora - visoki predstavniki Škofije Murska Sobota in 

Evangeličanske cerkve AV v RS. 

 

V oblikovanje celotnega programa, ki je do letos bil še naknadno dopolnjen, je bilo 

vloženo veliko dela. Odbor je o izvedbi aktivnosti sproti obveščal svojega 

ustanovitelja – Svet pomurske razvojne regije in javnost.  

 

V skladu z našim razumevanjem zgodovinskega pomena dogodkov izpred 100 let, je 

odbor predlagal predsedniku vlade g. Marjanu Šarcu, da vlada Republike Slovenije 

sprejme pokroviteljstvo nad obeleževanjem stoletnice priključitve, da imenuje častni 

državni odbor, ki naj mu predsednik vlade tudi predseduje in tudi govori na osrednji 

državni proslavi 17. avgusta v Beltincih. Predsednik vlade se je s temi predlogi 

strinjal in je za pripravo predlogov za odločanje vlade določil takratnega ministra za 

kulturo g. Dejana Prešička.  

 

Na podlagi teh dogovorov in programa aktivnosti je odbor obravnaval tudi finančne 

vidike obeleževanja stoletnice: ocene stroškov za izvedbo posameznih pobud (podali 

posamezni nosilci programa), odločitev in  aktivnosti, možne vire za njihovo 

pokrivanje ter ocene potrebnega obsega sofinanciranja iz proračuna Republike 

Slovenije. Pri tem je sledil izhodiščem za financiranje v samem programu, 

pogovorom o predvidenem obsegu proračunskih sredstev za sofinanciranje 

programa, temeljnim vsebinskim usmeritvam za obeleževanje stoletnice in v tem 

okviru celoviti presoji pomena posameznih pobud, odločitev in aktivnosti za 

obeleževanje stoletnice oz. za njene posamezne vidike. 



 

 

 

Izdelana je bila ocena stroškov izvedbe programa obeleževanja 100-letnice, ki je 

upoštevala predvidena sredstva sofinanciranja v skupni višini 250.000,00 EUR. 

Celotna preglednica stroškov izvedbe programa jubileja je bila kot predlog za 

obravnavo posredovana  ministrstvu za kulturo.  

 

Predvideno je, da bo Ministrstvo za kulturo po obravnavi prejetega gradiva podalo  

povratne informacije o vsebini ter višini sofinanciranja izvedbe posameznih 

programov v okviru obeležitve 100-letnice, kakor tudi samem tehničnem načinu 

razdelitve odobrenih sredstev.   

 

Mestna občina Ljubljana je odbor seznanila, da izvaja aktivnosti za postavitev 

spominskega obeležja ob 100-letnici priključitve Prekmurja v Ljubljani ter, da je 

podan predlog lokacije postavitve obeležja in poimenovanje le-tega v Prekmurski trg. 

Navedene aktivnosti bodo financirane iz proračuna Mestne občine Ljubljana ter so v 

celotnem programu jubileja vključene zgolj vsebinsko, ne pa tudi finančno. 

 

Osrednja prireditev ob 100-letnici priključitve Prekmurja in združitve prekmurskih 

Slovencev z matičnim narodom bo avgusta izvedena v Beltincih. Nabor izvajalcev in 

koncept proslave je v pristojnosti ministrstva za kulturo. 

 

Spoštovani g. Cipot! 

 

Organizacijski odbor za obeležitev obletnice priključitve o svojem delu tekoče 

obvešča javnost. Na tiskovne konference po sejah odbora vabimo vse predstavnike 

medijev, tudi vas. Na vsa vprašanja bi,dobili odgovore, v kolikor bi se tiskovnih 

konferenc udeleževali. Tiskovna konferenca je tudi priložnost, da postavite vprašanja 

predsedniku organizacijskega odbora o časih, ko ste tudi sami bili člani ZKS, ki jo je 

vodil prvi predsednik republike Slovenije g. Milan Kučan, ki mimogrede nikoli ni bil 

predsednik KPS. 

 

Vaša vprašanja in odgovore smo, v skladu z prakso obveščanja v odboru, poslali tudi 

njegovim članicam in članom. 

 

 

Kabinet župana 


